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PIMEC demana reduir la burocràcia per millorar l’execució dels 
fons Next Generation i garantir que arribin a l’economia real 

El president de l’entitat insisteix en la necessitat d’impulsar projectes estratègics 
territorials per a les pimes en els PERTE  

La consellera d’Economia es reuneix amb empresaris i empresàries de PIMEC i defensa 
que Catalunya està fent una bona gestió dels fons 

Barcelona, 25 de juliol de 2023. El president de PIMEC, Antoni Cañete, ha refermat la 
importància dels fons europeus com a palanca de progrés i reactivació de l’economia i 
ha insistit en la necessitat de garantir que arribin a les empreses de menor dimensió en 
benefici de l’economia productiva. Ho ha fet en el marc d’una trobada amb la consellera 
d’Economia i Hisenda, Natàlia Mas, amb empresaris i empresàries de PIMEC, que 
també ha comptat amb la participació del secretari d’Afers Econòmics i Fons Europeus, 
Miquel Puig, i del director general de Fons Europeus, Aleix Cubells. 

El president i la consellera han coincidit en el fet que el mecanisme de distribució dels 
fons no té en compte les potencialitats específiques de cada comunitat i no s’ajusten a 
les necessitats dels diferents territoris. En aquest sentit, Cañete ha posat de manifest 
que la no aplicació del principi de subsidiarietat territorial genera problemes i els 
ajuts no s’executen amb la màxima eficàcia, tal com ha passat amb els Projectes 
Estratègics de Recuperació i Transformació (PERTE). Durant la reunió, s’ha constatat 
la dificultat d’alguns sectors, com ara el primari, per accedir als fons.  

Davant d’això, PIMEC proposa impulsar projectes estratègics territorials per a les 
pimes amb els PERTE, destinant el pressupost no utilitzat encara a convocatòries de 
projectes sectorials amb impacte local, introduint la figura del projecte tractor territorial 
per dissenyar actuacions d’envergadura adaptades a la realitat socioeconòmica de cada 
comunitat autònoma, i garantint la participació de les pimes a tots els projectes que 
s’aprovin.  

Els empresaris i empresàries de PIMEC presents a la reunió també han posat de 
manifest que cal avançar per fer que els procediments burocràtics per a l’accés als fons 
europeus siguin més àgils i senzills. En aquesta línia, l’entitat proposa reforçar la 
col·laboració publicoprivada i destaca que  les organitzacions empresarials i els 
col·legis professionals poden contribuir de manera important a l’execució dels 
fons i agilitzar la gestió administrativa, a informar i assessorar a les pimes i 
autònoms en les seves sol·licituds.  

Per la seva banda, la consellera d’Economia i Hisenda ha assegurat que “la Generalitat 
està fent una bona gestió dels fons Next Generation EU i ja ha mobilitzat el 76,7% 
dels recursos”. Concretament, la Generalitat ha posat 2.200,1 milions d’euros al 
Mecanisme de Recuperació i Resiliència (MRR), a disposició de la ciutadania en forma 
de convocatòries de subvencions, licitacions o transferències directes a altres entitats 
del sector públic.  

A més, la consellera ha explicat que “el 29% de tots els fons mobilitzats a través de 
convocatòries els ha gestionat la Generalitat”, gairebé un terç del total i "a molta 
distància" del País Valencià, que és la segona que més n'ha gestionat (un 16%), i 
Madrid, que és la tercera (amb un 8%). 

 


